
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 33 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 25. oktober 2006 
 

Spørgsmål 33: 
"Ministeren bedes oplyse, om konsekvensen af den foreslåede udmøntning 

ikke risikerer at blive, at tilgængeligheden til andre lægemidler begrænses, 

fordi allerede godkendte salgssteder vælger alene at sælge rygeafvæn-

ningsprodukter, og om en sådan konsekvens ikke strider imod hensigterne 

med den besluttede liberalisering?" 

 

Svar: 
Jeg kan oplyse, at Lægemiddelstyrelsen siden oktober 2001 – hvor det blev 

muligt for virksomheder og personer uden for apotekervæsenet at opnå 

tilladelse til at forhandle håndkøbslægemidler, der efter Lægemiddelstyrel-

sens vurdering sundhedsmæssigt forsvarligt kan sælges uden for apotek – 

har godkendt mere end 1.300 salgssteder til forhandling af håndkøbslæ-

gemidler. Disse salgssteder skal som minimum forhandle et basissortiment 

af håndkøbslægemidler. Det er ikke muligt på forhånd at vide, om og i givet 

fald hvor mange af disse salgssteder der ønsker at benytte sig af mulighe-

den for alene at forhandle lægemidler til behandling af rygeafvænning.  

 

Den ved bekendtgørelse nr. 993 af 5. oktober 2006 etablerede mulighed for 

at få tilladelse til alene at forhandle rygeafvænningsprodukter – og ikke det 

fulde basissortiment af håndkøbslægemidler – har til formål at udbrede til-

gængeligheden af rygeafvænningsmidler og skal ses som en videreudvik-

ling af de liberaliseringsinitiativer, der blev igangsat ved den politiske aftale 

af 1. november 2000 om modernisering og liberalisering af apotekervæse-

net.   
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